
Conceptverslag 

Algemene Vergadering Historische Vereniging Oud Leiden 

Gehouden op maandag 25 maart 2024 in de Stadsfoyer van het Stadhuis 

Aanwezig bestuur: Gerda van den Berg (voorzitter), Jan-Jaap de Haan (vicevoorzitter), 
Wilbert Mooren (penningmeester), Cees Meijer (secretaris), Marijke Tolsma, Roos Koole en 
Martin Hooymans. 

Aantal aanwezige leden: in totaal 87 

Afwezig met kennisgeving: Marleen Hogendoorn (bestuur), Dirk Jan Buijs, Tim van 
Houten en Rudi van Maanen 

1. Opening door de voorzitter Gerda van den Berg

Gerda opent om 19.30 uur de vergadering met een kort persoonlijk woord 

2. Ingekomen stukken en mededelingen

Niet van toepassing 

3. Notulen Algemene Ledenvergadering 27 maart 2023

Goedgekeurd 

4. Algemeen jaarverslag 2023

Naar aanleiding van het jaarverslag stelt Arie de Jong de vraag hoe de gemeente tot de 
‘krankzinnige eis’ is gekomen dat er voor het eind van 2023 € 250.000 op tafel moet worden 
gelegd voor de opslag van gedurende één jaar van het glas-in-beton kunstwerk van Jan 
Menno Meine Jansen. 
Jan-Jaap antwoordt daarop dat dit inderdaad volstrekt ridicuul is. Ook al omdat de gemeente 
de monumentenstatus voor het kunstwerk heeft onthouden, waardoor het niet mogelijk was 
om fondsen te verwerven. Bovendien leerden offertes van de partij die het pand sloopt dat er 
niet de door de gemeente genoemde €400.000 nodig is voor het uitnemen van het glas, maar 
€ 75.000, inclusief schoonmaak en conservering. De HVOL kan zorgdragen voor de opslag. 
Intussen is het project een tweede fase ingegaan: Allard Meine Jansen heeft in opdracht van 
de gemeente een ontwerp gemaakt dat past binnen het bestemmingsplan voor het 
Morspoortgebied. Dit voorstel moet bij de gemeente nog wel bestuurlijk worden 



geaccordeerd. De HVOL is overigens van mening dat dit onderdeel is van de 
gebiedsontwikkeling en dat daar ook de kosten moeten worden gedragen.  
John Olivier vindt het mooi dat het zover is gekomen. Hij is wel van mening dat het 
calculatievermogen van de gemeente eens met deze organisatie moet worden geëvalueerd. En 
ook hoe je in dit soort zaken met elkaar dient om te gaan. Overigens spreekt hij zijn 
waardering uit voor de HVOL. 
Willem IJdo vraagt zich af in hoeverre oud-burgemeester Lenferink de HVOL in dit soort 
zaken steunt. Jan-Jaap antwoordt dat wij niet naar zijn mening hebben gevraagd, maar het is 
bestuurlijk ook niet juist dat hij zich na zijn vertrek met gemeentelijke aangelegenheden zou 
bemoeien. 
 
Henk Snijders merkt op dat het Besluit inflatiecorrectie bij acclamatie is aangenomen. 
 
Overigens wordt het Algemeen Jaarverslag 2023 door de vergadering goedgekeurd. 

 Financiën 

a. Jaarrekening 2023  

Toelichting door de penningmeester 
 
Voor mij is dit de eerste ALV als penningmeester, dus ook mijn eerste presentatie van de 
jaarrekening. Ik wil in elk geval mijn voorganger Marjo Karremans bedanken voor al haar 
hulp en steun bij het opstellen van de jaarstukken en ook onze voorzitter Gerda, die bij het 
maken van de stukken ook een zeer grote rol heeft gespeeld. Daarnaast wil ik ook Jan de 
Vetten, danken die vorig jaar nog diverse malen heeft geassisteerd als een soort tweede 
penningmeester.  
 
Dan nu een korte toelichting geven bij de jaarstukken. Eigenlijk staat die toelichting ook al in 
de jaarstukken, want we hebben er dit jaar voor gekozen om daarin een wat uitgebreidere 
toelichting op te nemen dan voorgaande jaren. 
Wat betreft de staat van baten en lasten (oftewel het overzicht van de inkomsten en uitgaven 
over het jaar 2023) benoem ik kort enkele bepalende posten en enkele posten die afwijkend 
waren ten opzichte van de begroting. 
 
Aan de batenkant. Wat betreft ontvangen contributies hebben we in 2023 iets meer 
ontvangen dan begroot. Wat me als nieuwe penningmeester is opgevallen is dat er best wel 
wat leden zijn die helaas hun contributie niet hebben voldaan, ook niet na daartoe te zijn 
aangemaand. In het tweede of derde kwartaal van dit jaar zullen we daar extra aandacht aan 
besteden. Zo wordt een eerste aanmaning in juni van dit jaar verzonden. 
 
In de begroting 2023 waren de cursus Leidologie en het project ‘Boek Leiden ooit, vroeger en 
nu’ niet voorzien. Met name het boek heeft - mede door subsidies - tot een positieve bijdrage 
aan het resultaat geleid.  
 
Wat betreft de lasten valt op dat de kosten van het Oud Leiden Nieuws substantieel hoger 
waren dan begroot. Vooral de drukkosten en de kosten van het verspreiden van ons 
verenigingsblad waren veel hoger dan voorzien. Door lopende contracten kon dit gedurende 
het jaar niet worden aangepast, maar met ingang van het tweede nummer in 2024 worden 
die kosten teruggedrongen.  
 
De kosten van het Jaarboekje waren dan weer wat lager, omdat het boekje op wat goedkoper 
papier is gedrukt. Daarnaast is bezuinigd op overdrukken voor auteurs.  
 



De kosten van de Dies en algemene bestuurskosten waren ook hoger dan begroot. Die laatste 
post is vooral overschreden doordat een evenementenverzekering per abuis niet tijdig was 
opgezegd, door hogere kosten voor de bijeenkomst met de voorzitters van commissies, 
griffiekosten in verband met de rechtszaak tot behoud van het glas-in-beton kunstwerk van 
Jan Menno Meine Jansen en diverse algemene kosten.  
 
Puur kijkend naar de cijfers van de opbrengsten en kosten, zou er over 2023 sprake zijn van 
een negatief resultaat van € 5.750,00, waarbij dan nog geen rekening is gehouden met de 
mutaties van de bestemmingsreserves en fondsen op naam. In die reserves en fondsen 
hebben we enkele aanpassingen aangebracht. Zo is de aparte reserve boeken opgeheven. 
Boeken worden in het vervolg ten laste van het Fonds Versprille & Vogel gebracht. Aan dat 
fonds is een legaat van Vogel toegevoegd. Dit legaat is ons door de notaris meegedeeld maar 
hebben we tot heden nog niet ontvangen. 
Voor het in 2023 ontvangen legaat Veldstra is een apart Fonds op naam gevormd, bestemd 
voor ontwikkeling van nieuwe media.  
In de toelichting op de balans is nader omschreven welke bestemmingen de verschillende 
fondsen hebben. 
 
Rekening houdend met de mutaties in de reserves en fondsen is er over 2023 per saldo 
sprake van een negatief resultaat van € 3.727,00. Het voorstel is om dit bedrag, ook rekening 
houdende met de verschillende aanpassingen in de reserves en fondsen, ten laste van de 
algemene reserves te brengen. 
 
Vragen  
 
Hans van der Veen vraagt hoeveel contributie wij zijn misgelopen door wanbetalers? Waarop 
Wilbert antwoordt dat wij dit de komende tijd gaan uitzoeken. Daarbij treffen we ook 
maatregelen om betalingsachterstanden in de toekomst te voorkomen.  
Gerda vult aan dat we daar nog een bestuursbesluit over moeten nemen. 
 
Naar aanleiding van de constatering dat OLN (Oud Leiden Nieuws) financieel niet in de pas 
loopt, noemt Adriaan Brandenburg dat hij alleen maar lovende woorden over ons 
kwartaalblad hoort. Hij hoopt daarom dat we niet zullen inleveren op kwaliteit  
Gerda stelt hem gerust, dat zal niet gebeuren. 
 
De vergadering keurt de Jaarrekening goed 

b. Verslag Financiële Commissie Verslag Financiële Commissie  

Wim Laman, voorzitter van de Financiële Commissie citeert uit het verslag:  
 
Verslag Financiële commissie Historische Vereniging Oud Leiden aan de 
Algemene Vergadering betreffende de balans en de staat van baten en lasten 
over het boekjaar 2023 
 
De financiële commissie bestond dit jaar uit Eimert van der Vliet, Henk Snijders en Wim 

Laman (voorzitter). De commissie heeft de jaarrekening 2023(de balans en de staat van 

baten en lasten) van de Historische Vereniging Oud Leiden beoordeeld. Daartoe zijn de 

volgende werkzaamheden uitgevoerd: 

- Er is een aansluiting gemaakt tussen het gerapporteerde vermogen ultimo 2022 en het 

gerapporteerde vermogen ultimo 2023*. 

- De balanspost liquide middelen is aangesloten op de saldo-opgaven van de banken en de 

gerapporteerde kaspositie. 



- Opmerkelijke overschrijdingen en onderschrijdingen van de posten van de 

resultatenrekening ten opzichte van de begroting zijn besproken met de 

penningmeester. 

- Een tiental boekingen met een totaalbedrag van € 49.420, - is gecontroleerd aan de 

hand van de betreffende boekingsbescheiden. 

-  

Bij deze controles hebben wij geen onjuistheden in de boekhouding en de daarop gebaseerde 

jaarrekening geconstateerd. De commissie beveelt dan ook aan de jaarrekening 2023 goed 

te keuren en het bestuur decharge te verlenen van het financiële beheer over het boekjaar 

2023. 

 

De nieuwe penningmeester heeft dit jaar zich veel eigen moeten maken op financieel-

administratief gebied en heeft daarbij in de loop van het jaar veel administratief-technische 

steun ondervonden van de vorige penningmeester. De vele administratieve werkzaamheden 

zijn tijdig en zorgvuldig uitgevoerd en de commissie spreekt graag haar waardering uit 

voor deze aanpak. 

De commissie heeft zich bij haar controle ook gebogen over de toepassing van de 

administratieve procedures en verdere verbeteringen in de administratieve organisatie. 

Dat heeft geleid tot de volgende bevindingen: 

-  De nieuwe penningmeester is in 2023 nog niet toegekomen aan de invoering van de 

procedures in de organisatie. In 2024 zal daar aandacht aan besteed worden. 

- Begin januari 2024 zijn de aanmaningen van achterstallige contributie voor het jaar 

2023 verzonden en dit heeft (afgerond) € 4.775, - opgebracht. De laatste aanmaningen 

voor de betaling van de 2023 contributie zullen uiterlijk in de maand april 2024 worden 

verzonden. 

 

De commissie beveelt aan om de eerste aanmaningen voor achterstallige betaling van 

contributie jaarlijks eerder te verzenden, bijvoorbeeld in de maand juni. 

- Het door de commissie aanbevolen standenregister met aantallen leden per categorie is 

ook dit jaar nog niet ontwikkeld. De penningmeester heeft wel in een spreadsheet een 

benaderende aansluiting tussen de ledenadministratie en de financiële administratie in 

beeld gebracht. De commissie waardeert deze actie zeer, maar blijft een standenregister 

aanbevelen. 

 

*Vermogen ultimo jaar-1+ saldo resultatenrekening -/- onttrekkingen aan bijzondere 

reserves= vermogen ultimo jaar” 

 

  Wim Laman     Henk Snijders      Eimert van der Vliet 

 

Gerda dankt de leden van de Financiële Commissie en zegt toe de adviezen van de 
commissie over te nemen.  
 
De vergadering verleent decharge voor bestuur en beleid door bestuur en 
penningmeester. 

c. Benoeming nieuwe leden Financiële Commissie  

Wim Laman heeft er zijn laatste termijn bij de Financiële Commissie achter de rug en 
Gerda dankt hem hartelijk voor zijn bijdragen. 



 
Verder verzoekt Gerda wie als (reserve)lid wil toetreden tot deze Commissie.  
Marion Vogt en Hans van Dam zijn hiertoe bereid.  

 
De vergadering gaat hiermee akkoord 

d. Begroting 2024 

Toelichting door de penningmeester 
 
Het totaalbedrag van de begroting  is veel hoger dan dat van 2023, maar dat is vooral 
toe te rekenen aan twee projecten die we in 2024 hopen te kunnen realiseren, te 
weten het Project Stadspoorten en het Project het Beleg van Leyden. Beide projecten 
zijn daarom voorzien in de begroting. Het bestuur zal in haar vergadering van 9 april 
2024 het besluit nemen over de doorgang van deze projecten, hetgeen vooral 
afhankelijk is of de daartoe benodigde subsidies worden verkregen.  
 
Andere posten 
Ten eerste de contributie, die we met gebruikmaking van het vorig jaar door de ALV 
verleende mandaat hebben verhoogd met ongeveer 10% ten opzichte van de laatste 
contributieverhoging in 2020. Deze verhoging hebben we als bestuur nodig geacht, 
omdat we vooral door inflatie te maken hebben met stijgende kosten. De inflatie 
bedroeg in de jaren 2021 t/m 2023 in totaal 16,58%. Een verhoging met 10% hebben 
we daarom als reëel geacht.  
Voor reguliere leden betekent dit een contributie van € 27,50 voor duo-leden € 40. 
Leden voor het leven betalen vanaf 1 maart 2024 eenmalig € 600. Een 
bedrijfslidmaatschap wordt € 300.  
 
We verwachten over 2024 substantieel hogere rente-inkomsten over onze 
banktegoeden. Het in de begroting opgenomen bedrag van de rente is desondanks een 
voorzichtige.  
 
Wat betreft de lasten pak ik er een paar posten uit: 
- Aangezien 2024 het jaar is waarin 450 jaar Leidens Ontzet wordt herdacht, is 
de verwachting dat het Jaarboekje wat omvangrijker wordt dan andere jaren. In de 
begroting is daarom een hoger bedrag dan voorheen voor het jaarboekje opgenomen.  
- De omvang van Oud Leiden Nieuws wordt standaard 32 bladzijden en het blad 
wordt gedrukt op wat goedkoper papier, dat nog steeds van goede kwaliteit is. 
Daarmee beperken we de kosten.  
- De cursus Leidologie wordt vanaf 2024 apart op de begroting opgenomen. 
- Door gestegen kosten (vooral bij de horeca) is voor de Dies en voor de VIP-
bijeenkomst een hoger bedrag in de begroting opgenomen. 
  
Diverse commissies 
Tot nu toe ontbrak een post op de begroting voor alledaagse kosten van commissies, 
zoals bijvoorbeeld voor administratie of reiskosten; deze post is daarvoor bedoeld.  
- Voor de huisvesting van de Beeldbank (en wellicht uiteindelijk ook het 
Boekenwinkeltje) is een bedrag opgenomen op de begroting.  

  Vragen 

 
Kijkend naar de perikelen rond grand café Het Vlot aan de Prinsessekade ziet John 
Olivier veel juridische kosten op de HVOL afkomen. Hij adviseert deze apart in de 
begroting op te nemen.  
Gerda zegt daarop dat deze al in een algemene post voor de commissies zijn 
opgenomen. 



 
Naar aanleiding van de begroting vult Gerda nog aan dat de huisvesting naar de 
Bodewoning in de Koornbrugsteeg niet doorgaat. Zij bedankt Wilbert Hettinga, die 
onder meer, veel aan dit pand heeft getekend, maar ook anderen die zich in het 
verleden hebben ingespannen om naar huisvesting voor de HVOL te zoeken.  
Deze hebben we nu gevonden bij Ars Aemula, dit pand wordt de komende jaren 
verbouwd, maar de Beeldbank trekt er binnenkort al in. De boekenopslag van het 
‘winkeltje’ verhuist half april 2024 naar een archiefdepot van het hoogheemraadschap 
van Rijnland aan de Archimedesweg.  
 
De vergadering gaat akkoord met de begroting 2024 

e. Verhoging lidmaatschapsgeld per 2024 

De vergadering stemt in met het voorstel. 

8. Bestuurszaken 

Het bestuur vraagt de vergadering in te stemmen met de benoeming in een tweede en tevens 
laatste termijn van Martin Hooymans.  

De vergadering gaat met applaus akkoord. 

9. Wat verder ter tafel komt 

Miep Smitsloo en Ruud Paauw zijn gestopt als ‘chroniqueurs’ van de stad. Zij hebben samen 
meer dan twintig ‘Kronieken’ voor het Leids Jaarboekje geschreven. Helaas zijn beiden niet 
aanwezig, maar Gerda dank hen hartelijk voor deze belangrijke bijdragen aan het Jaarboekje.  

Gelukkig hebben zich leden gemeld die het stokje van hen over willen nemen, namelijk Tim 
van Houten, Hans van der Meij en Fred Kuijers.  

10. Rondvraag  

Fred Azier is bijzonder enthousiast over de bijdrage van de Beeldbank aan de albums en 
historische plaatjes van Leiden die je bij de PLUS op de Lammenschans kon sparen. Deze 
actie is intussen afgelopen en de overgebleven plaatjes worden in de albums geplakt en 
geschonken aan verzorgingstehuizen.  Mooi om te horen, maar een kleine kanttekening: dit 
betrof een samenwerking tussen (de Beeldbank van) Erfgoed Leiden en PLUS 
Lammenschans. 

Aart de Jong vraagt of er een relatie is tussen De verborgen stad en het Stadspoortenproject. 
Jan-Jaap kan dit bevestigen. 

11. Sluiting  

 Om 20.20 uur 

Na afloop van de vergadering hield Ruud Stam een lezing over Leidse kleipijpen: voor 
archeologen én 3 oktober-vierders!  


